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Protokół Nr VI/2011  

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 11 lutego 2011r. 

 

       VI Sesja (nadzwyczajna) czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

odbyła się 11 lutego 2011 r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej - zał. nr l a.  

Ad. 1 

Otwarcie VI Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1330, a zakończyły ok. godz. 1430. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji: radnych, Starostę Ewę Dembek, 

pozostałych Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu Romana Sosnowskiego, Skarbnika Powiatu 

Halinę Bartkowską, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu: panią Urszulę Łydzińską 

- Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz pana Ryszarda Kłosowskiego - 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych.  

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy  

16 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecna była radna Danuta Mazurkiewicz. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 2.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Mirosław Galiński. 

Przewodnicząca zapytała czy radny Galiński wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza 

obrad. Radny Galiński wyraził zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za 

przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

„Za" głosowało 15 radnych, radny Galiński wstrzymał się od głosu.  

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 3):  

1. Otwarcie VI Sesji Rady Powiatu. 
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2. Stwierdzenie quorum, 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011 - 2037. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 201l r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi 

powiatowej Nr 1273N Ostrowite - gr. woj. (Górale) na odcinku długości 2,767 km". 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi 

powiatowej Nr 1337N Boleszyn - gr. woj. (Wielkie Leźno) na odcinku długości 2,0 km". 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego „Od wsparcia  

do samodzielności". 
11. Zakończenie obrad VI Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 16 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad V Sesji był radny Grzegorz Dembek. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Dembek poinformował, że zapoznał się z protokołem, nie wnosi uwag i wnioskuje o 

jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr V/2011. Głosowało  

16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.  

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011 - 2037 

Pani Skarbnik poinformowała, że w zadania inwestycyjne wejdzie „schetynówka" zaplanowana  

na 2012r. czyli remont drogi Nowe Miasto - Iława. Ujęte zostaną także prace przygotowawcze 

inwestycji związanych z budową dróg Boleszyn - gr. woj. (Wielkie Leźno) oraz Ostrowite - gr. 

woj. (Górale) Skarbnik poinformowała, że każdy następny krok w kierunku kolejnych 

inwestycji, spowoduje, że nie zostanie zachowany wskaźnik wymagany ustawą o finansach 

publicznych. Decyzja o przystąpieniu do prac przygotowawczych nowych inwestycji należy do 

Rady, ale należy mieć pełną świadomość tego, że sytuacja budżetowa jest bardzo trudna. 
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Przewodnicząca powiedziała, że w przypadku inwestycji na drodze Ostrowice - gr. woj. 

(Górale) konieczny jest wykup gruntów. Według jej wiedzy nie można składać wniosku nie 

będąc właścicielem gruntów, więc trzeba je wcześniej wykupić. Skąd wziąć na to środki? 

Skarbnik odpowiedziała, że różnica między wynikiem budżetu, a jego finansowaniem jest „na 

plus" 2,194.012 zł., z tego zaplanowane są już środki w wysokości 1.363.166 zł. Zostaje 830 

tys. zł. ale należy pamiętać o tym, że 440 tys. zł to „nadmuchane" dochody z komunikacji, 

natomiast 390 tys. zł. to planowane dochody ze sprzedaży mienia. Nie ma co jednak liczyć, że 

mienie na tę kwotę zostanie sprzedane. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania. 

Radny Jan Czapliński zapytał o jakiej kwocie mowa jeżeli chodzi o wykup gruntów. Pan 

Kłosowski poinformował, że ok. 1 kilometr drogi biegnie przez las. Jest tam praktycznie tylko 

jeden pas jezdni szerokości ok. 6 metrów. Droga powiatowa powinna mieć szerokość pasa 15 

metrów. Nie tylko na terenie leśnym konieczny będzie wykup gruntów, ale także tam gdzie są 

zabudowania, bo droga generalnie jest wąska. Dokładna informacja będzie znana po pomiarach 

geodezyjnych. Wtedy będzie wiadomo ile trzeba wykupić gruntów. 

Starosta powiedziała, że należy wcześniej spotkać się Nadleśniczym panem Henrykiem 

Kapustą i ewentualnie negocjować warunki wykupu. 

Przewodnicząca powiedziała, że do najbliższej sesji jest jeszcze trochę czasu. Można 

wprowadzić do WPF prace przygotowawcze dwóch inwestycji. Do sesji będą znane wyniki 

rozmów z Lasami Państwowymi. Musi być wiadomo czy uda się wykonać całą dokumentację 

do kwietnia, jeżeli konieczny jest wykup gruntów. 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że na ostatniej sesji także dyskutowano na temat 

inwestycji drogowych. „Wyrzucono" z planu inwestycji drogę Nowe Miasto - Słup, a co za tym 

idzie „utopiono" 150 tys. zł. wydanych na dokumentację techniczną. Teraz Rada szuka nowych 

wydatków, tak jakby ich było mało. Gdyby nawet podjąć decyzję o przystąpieniu do nowych 

inwestycji, środków na ich realizację nie ma w budżecie. Nie można zapominać o ważniejszych 

szlakach drogowych w powiecie. Podejmując decyzje odnośnie budowy nowych dróg, 

zamykamy możliwość inwestowania na drogach, które są ważniejsze. Zdaniem radnego 

wydawanie kolejnych 100 tys. zł. na dokumentację jest bez sensu. Jeżeli już tak ma być, należy 

wybrać do realizacji tylko jedną drogę z dwóch proponowanych, tę tańszą, przy której trzeba 

wykonać najmniej prac czyli drogę Boleszyn - gr. woj. (Wielkie Leźno) Przystępowanie do 

dwóch inwestycji jest według radnego przesadą. Należy wybrać jedną inwestycję  

i nie marnować pieniędzy. 
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Radny Andrzej Andrzejewski poparł zdanie przedmówcy, że należy zrezygnować z budowy 

drogi Ostrowite - gr. woj. (Górale), przynamniej w tej chwili. Skupić się na tym, co już zostało 

zrobione i przystąpić do budowy drogi Boleszyn - gr. woj. (Wielkie Leźno) 

Radny Marek Tuchalski powiedział, że to czego nie zrobić się teraz, prawdopodobnie nigdy  

nie będzie zrobione. Jeżeli jest możliwość pozyskania dofinansowania, to należy z niej 

skorzystać. Nie wiadomo jakie kwoty wsparcia finansowego zadeklarowały gminy. 

Starosta poinformowała, że jest zapewnienie pisemne Wójta Gminy Grodziczno o przekazaniu  

250 tys. zł. 

Przewodnicząca podsumowała, że mamy do czynienia z dwiema propozycjami: pierwsza 

dotyczy tego, że należy skupić się na przygotowaniu dokumentacji na jedną drogę, druga - 

wstępnie zarezerwować środki na przygotowanie dokumentacji na dwie drogi, ale zlecić jej 

opracowanie dopiero po 23 lutego, kiedy na sesji zostanie przedstawione zostaną informacje na 

temat wykupu gruntów. Czasu na przygotowanie wniosku jest bardzo mało, a środków do 

podziału w Regionalnym Programie Operacyjnym tylko 16 min zł. Przewodnicząca stwierdziła, 

że należy być skrajnym optymistą, żeby myśleć, że uda się pozyskać dofinansowanie na dwie 

drogi. Pan Kłosowski zwrócił uwagę, że jeżeli Rada będzie czekać z podjęciem decyzji w 

sprawie drogi Ostrowite - gr. woj. (Górale) do 23 lutego, to nie ma możliwości, żeby zdążyć z 

opracowaniem dokumentacji. Na razie chodzi tylko o przystąpienie do prac geodezyjnych co 

stanowi koszt ok. 9 tys. zł. 

Przewodnicząca podsumowała, że należy zarezerwować po ok. 100 tys. zł. na dokumentację  

na obydwie drogi, przy czym na jedną drogę opracowana będzie od razu cała dokumentacja,  

a w przypadku drugiej będą zlecone tylko roboty geodezyjne. Jest też drugie rozwiązanie - 

robiona będzie dokumentacja tylko na jedną drogę. 

Radny Kazimierz Wiśniewski powiedział, że Zarząd skierował pod obrady dwie uchwały i 

obydwie powinny być głosowane. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że na razie głosowana będzie uchwała w sprawie 

WPF. Następnie odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VI/57/2011 (załącznik nr 

4) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2011 

Skarbnik poinformowała, że jednostki powiatowe dokonują zmian w swoich budżetach. W 

przypadku Komendy Powiatowej PSP są to jedynie przeniesienia między paragrafami. 

Przeniesień między paragrafami dokonuje również Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. 
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PCPR wprowadza również do budżetu środki na projekt systemowy „Od wsparcia do 

samodzielności". Przeniesień między paragrafami dokonuje także Zespół Szkół Rolniczych w 

Czachówkach, Zespół Szkół Zawodowych w Nowym Mieście Lubawskim. Komenda 

Powiatowa Policji złożyła wniosek o udzielenie wsparcia finansowego na remont budynku w 

wysokości 33 tys. zł. Przewodnicząca poinformowała, że pismo Komendanta przesłano do 

wiadomości Rady Powiatu. Przewodnicząca odczytała pismo (załącznik nr 5) 

Skarbnik poinformowała, że Zarząd pozytywnie przychylił się do wniosku. Nie tylko powiat ma 

przekazać wsparcie, ale także samorządy gminne. Następnie poinformowała, że zmiany w 

budżecie związane są także z budową Zespołu Szkół Zawodowych, projektem miękkim 

„Wiedza i umiejętności...". Zmian w budżecie dokonuje się również w związku z 

przystąpieniem do prac przygotowawczych nowych inwestycji drogowych - chodzi o 110 tys. 

zł. na każdą inwestycję. Na następnej sesji nie przewiduje się zmian w budżecie. Zmiany w 

budżecie oraz WPF będą przygotowane na sesję marcową. Skarbnik powiedziała, że 

niepokojące jest również to, że ustawa budżetowa na 201l r. jest już uchwalona, ale do tej pory 

nie przyszła informacja od Ministra Finansów na temat ostatecznych kwot subwencji. Jeżeli 

okaże się, że np. subwencja oświatowa zostanie zmniejszona, to wtedy będzie poważny problem 

z budżetem.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do projektu uchwały.  

Radny Tuchalski zapytał jaką pomoc finansową przekazano Komendzie Policji w 2010r. 

Skarbnik odpowiedziała, że przekazano 1.000 zł. na sztandar oraz 5.000 zł. na zakup samochodu 

nieoznakowanego. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VI/58/2011 (załącznik nr 6) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi 

powiatowej Nr 1273N Ostrowite - gr. woj. (Górale) na odcinku długości 2,767 km" 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z autopoprawką (projekt z autopoprawką stanowi 

załącznik nr 7) 

Przystąpiono do głosowania. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za podjęciem 

uchwały. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr W59/2011 (załącznik nr 8) głosowało 11 

radnych, 4 radnych głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi 

powiatowej Nr 1337N Boleszyn - gr. woj. (Wielkie Leźno) na odcinku długości 2,0 km" 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z autopoprawką (projekt z autopoprawką stanowi 

załącznik nr 9) 

Przystąpiono do głosowania. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za podjęciem 

uchwały. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VI/60/2011 (załącznik nr 10) podjęto 

jednogłośnie. Z sali obrad wyszedł radny Marek Ząbkiewicz oraz pan Kłosowski. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego „Od wsparcia do 

samodzielności" 

Przewodnicząca poprosiła panią Łydzińską o krótkie omówienie projektu uchwały. Pani 

Łydzińska poinformowała, że w 2008r. podpisano umowę w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki, natomiast co roku składany jest nowy wniosek na realizację zadań. Wniosek na 

ten rok przeszedł ocenę formalną i merytoryczną, obecnie należy złożyć niezbędne dokumenty 

do podpisania umowy. Projekt skierowany jest do dwóch grup beneficjentów: osób 

niepełnosprawnych ze znacznym i umiarkowanym stopniem niepełnosprawności oraz 

usamodzielnianych wychowanków opuszczających rodziny zastępcze i placówki opiekuńczo — 

wychowawcze. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Przewodnicząca zapytała, kto z 

radnych głosuje za podjęciem uchwały. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr VI/61/2011 

(załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Zakończenie obrad VI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady VI Sesji Rady Powiatu. 

        
Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 
 Anna Andrzejczak                            Zofia Andrzejewska 
 


